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PROTOKÓŁ Nr XVI/2016 
z przebiegu sesji zwyczajnej Rady Gminy Bojszowy 

w dniu 14 marca 2016r. 
 
Obecni zgodnie z załączoną listą obecności. 
 
Porządek posiedzenia: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Przedstawienie projektów uchwał. 
5. Przyjęcie uchwał. 
6. Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 
7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
8. Zakończenie sesji.  

 
Przebieg sesji: 
 
Ad. 1-3 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor otworzył sesję, powitał radnych, zaproszonych gości oraz 
stwierdził prawomocność sesji – obecnych 15 radnych. 
 
Przewodniczący odczytał porządek obrad i zapytał, czy Radni wnoszą jakieś zmiany 
w proponowanym porządku obrad. Nikt nie wniósł zmian w proponowanym porządku obrad. 
 
Przewodniczący zapytał, czy ktoś wnosi uwagi do Protokołu Nr XV/2016.  
Protokół z sesji Nr XV/2016 z dnia 25 stycznia 2016r. został poddany pod głosowanie: 

 
15 głosów – za 
 0 głosów – przeciw 
 0 głosów – wstrzymujących się.  
 

Ad. 4 Przedstawienie projektów uchwał 
 

1. Projekt uchwały Nr XVI/97/2016 Rady Gminy Bojszowy z dnia 14 marca 2016r. w sprawie 
przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Bojszowy 

 
Projekt uchwały przedstawiła sekretarz Longina Giedwiłło. Co roku do 31 marca Rada Gminy jest 
zobowiązana do przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bojszowy. W porównaniu do programu ubiegłorocznego jest 
wprowadzona jedna zmiana - nie jest to już akt prawa miejscowego i wchodzi w życie z dniem 
podjęcia. Zadaniem Gminy jest zapewnienie realizacji ośmiu zadań, które są zawarte w uchwale: 
1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 
2) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie; 
3) odławianie bezdomnych zwierząt; 
4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt; 
5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 
6) usypianie ślepych miotów; 
7) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich; 
8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych z udziałem 

zwierząt. 
Autopoprawki do projektu uchwały to poprawienie końcówek wyrazów w §7 pkt. 2 na: "sterylizację i 
kastrację" oraz zamienienie w §8 pkt. 2 sformułowania: "dostarczenie wyłapanych kotów do 
wyznaczonych punktów weterynaryjnych" na "dostarczenie wyłapanych kotów do gabinetu 
weterynaryjnego określonego w §1". Projekt został pozytywnie zaopiniowany przez Powiatowego 
Lekarza Weterynarii w Tychach i zarządców obwodów łowieckich. 
 

Uwagi radnych: 
 

Radny Stanisław Biela: Ustawa o ochronie zwierząt pochodzi z roku 1997 i powinna zostać zmieniona. 
Wyjaśniono w niej pojęcia: bezdomne zwierzę, dręczenie zwierząt, ale nie sprecyzowano, co to jest 
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wolno żyjący kot, które Gmina ma dokarmiać. § 5 dotyczy wydawania karmy tym, którzy wyrażą taką 
chęć i będą dokarmiali koty, ale kto ma decydować, które zwierzęta należy dokarmiać, by mieszkańcy 
nie dokarmiali swoich kotów. W § 6 jest mowa o ograniczeniu liczebności populacji zwierząt 
bezdomnych i tym samym program sobie przeczy, bo mamy dbać o zwierzęta albo je sterylizować. 
Jak to się odnosi do zapisu "człowiek winien jest zwierzętom jako istotom zdolnym do odczuwania 
cierpienia poszanowanie ich praw, opiekę i ochronę". Nie powinniśmy dokarmiać wolno żyjących 
kotów, bo one same sobie radzą łapiąc gryzonie. 
Sekretarz: Wyłapane zwierzęta mamy sterylizować i w ten sposób ograniczać ich populację, co 
poprawi warunki ich bytowania.  
Wójt: Jest to program podejmowany od lat i mamy już doświadczenie w jego realizacji. Uchwałą 
wypełniamy wymogi ustawowe, a środki są wydawane racjonalnie. Na razie nie dokarmiamy kotów, 
ale gdy ktoś będzie chciał to nie możemy zabronić.  
Radny Stanisław Biela: W ustawie jest mowa o zwierzętach gospodarczych, o dręczeniu zwierząt, 
wyprowadzaniu psów na smyczy i kagańcu, o zezwoleniu na hodowlę niektórych odmian psów, a w tej 
uchwale tego brakuje.  
Wójt: Zapisy te są w uchwale w sprawie „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
gminy Bojszowy”.  
Radny Janusz Gwóźdź: Czy to gabinet weterynaryjny zapewnia opiekę kotom po wykonaniu zabiegu 
sterylizacji lub kastracji, o której jest mowa w §8 pkt. 3? 
Wójt: Opiekę zwierzętom zapewnia gabinet weterynaryjny, a my za to płacimy.  
Radny Janusz Gwóźdź: W §8 pkt. 4 jest o wypuszczaniu kotów po rehabilitacji, kto to czyni? 
Wójt: Punkt weterynaryjny zawozi zwierzęta do schroniska. Jeśli ktoś chciałby takiego kota, to musi 
udać się do schroniska. 
Radny Janusz Gwóźdź: Wydaje mi się, że §8 pkt. 7 powinien zostać doprecyzowany na: „bezpłatne 
zabiegi sterylizacji i kastracji oraz usypiania ślepych miotów przeprowadzane są przez Gabinet 
weterynaryjny wymieniony w §1”, bo z projektu wynika, że zabiegi przeprowadza dowolny weterynarz. 
Sekretarz: Gmina ma umowę z weterynarzem z Oświęcimia. Punkt ten odnosi się do tego, że zabieg 
ma przeprowadzić weterynarz, a nie nieuprawniona osoba.  
Radny Janusz Gwóźdź: Jak został wybrany gabinet weterynaryjny? 
Wójt: Gmina wystąpiła z zapytaniem ofertowym i wygrała najtańsza oferta.  
Radny Roman Horst: Może warto wrócić do pomysłu chipowania zwierząt, aby móc identyfikować 
właścicieli zwierząt. Czy jeśli ktoś dokarmia bezdomne zwierzęta podchodzące do posesji to staje się 
jego właścicielem? 
Sekretarz: Jeśli ktoś dokarmia zwierzęta na swojej posesji to zobowiązuje się do opieki nad nimi. 
Takie zwierzęta przestają być bezdomnymi.   
Wójt: Każda sytuacja jest rozpatrywana osobno, dąży się ustalenia właściciela, ale jeśli się tego nie 
udowodni to Gmina musi zaopiekować się zwierzętami. Zwierzęta gospodarcze trafiają do wybranego 
gospodarstwa w Jedlinie.  
Radny Stanisław Biela: Zdarza się tak, że mieszkańcy zgłaszają, że koty mają młode w budynkach 
gospodarczych i Gmina ma się tym zająć. Jedna z Gmin stwierdziła, że nie ma na to środków, ale 
takie działanie u nas byłoby sprzeczne z uchwałą. Jeśli mamy program to musimy się zaopiekować 
tymi zwierzętami i mieć środki na ten cel. Jak mamy rozumieć §8 pkt. 1, czy jak dostanę środki na 
dokarmianie kotów to mam je wyłapać?  
Sekretarz: Dana osoba powinna wyłapać koty i zawieść do sterylizacji, by się nadal nie rozmnażały.  
Wójt: Jeśli ktoś znajdzie zwierzęta porzucone i zgłosi je do Urzędu to trzeba się nimi zająć zgodnie z 
uchwałą.  
Radny Paweł Kumor: Zgłosił martwego lisa przy drodze między Bojszowami a Bojszowami Nowymi. 
Wójt: Nikt nie zgłosił, zostanie on usunięty, bo to zadanie Gminy.  
 

2. Projekt uchwały Nr XVI/98/2016 Rady Gminy Bojszowy z dnia 14 marca 2016r. w sprawie 
zmiany uchwały Nr XV/84/2012 Rady Gminy Bojszowy z dnia 29 maja 2012r. w sprawie 
nadania statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Bojszowach 
 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Henryk Utrata. Zmiana w statucie polega na uzupełnieniu zakresu 
czynności GOPS w Bojszowach w oparciu o ustawę o pomocy państwa w wychowywaniu dzieci. 
Przewidziane ww. aktem zadania powierzone zostały do realizacji wójtowi, burmistrzowi, prezydentowi 
miasta właściwemu ze względu na miejsce zamieszkania osoby ubiegającej się o świadczenie 
wychowawcze lub otrzymującej świadczenie wychowawcze. W naszej Gminie będzie te zadania 
realizował GOPS.  
Wnioski będą przyjmowane od 1 kwietnia, a do tego czasu trzeba wiele spraw zorganizować. v Na 
razie Zarządzeniem Wójta GOPS może realizować zadania wynikające z tej ustawy, ale należy 
zapisać je w Statucie ośrodka. GOPS będzie ustalał prawo do świadczenia, wydawał decyzje oraz 
wypłacał te świadczenia. Uchwała jest prawem miejscowym, więc została poddana konsultacjom 
społecznym oraz wchodzi w życie po 14 dniach od opublikowania w dzienniku. Pracownicy są 
przygotowani do wydawania decyzji i są w tym zakresie szkoleni, a także przygotowany jest sprzęt i 
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oprogramowanie, również wydawane są już wnioski. Środki przypisane dla Gminy na ten cel do końca 
roku to ok. 2 mln 600 tys. zł., a nasze szacunki to ok. 3,5 mln. zł. Aby GOPS mógł obsługiwać to 
zadanie to należałoby zatrudnić dwie osoby, a przypis na obsługę to 2% (od 2017 – 1,5%) od kwoty 
przyznanej, czyli ok. 52 tys. zł. Z tych środków trzeba przygotować komputery i pomieszczenia oraz 
oprogramowanie. Będziemy dążyć do obniżenia kosztów i nie przewiduje się zatrudnić nowych osób. 
W naszej Gminie jest ok. 1700 dzieci w wieku do 18 roku życia.  
 

Uwagi radnych: 
 

Radny Stanisław Biela: Jak należy rozumieć zapis: „ustalanie prawa i wypłacanie świadczenia 
wychowawczego” – czy jest to stwierdzenie komu się należy? 
Wójt: Ustalenie prawa jest to cały tryb postępowania zakończony wydaniem decyzji.  
 

3. Projekt uchwały Nr XVI/99/2016 Rady Gminy Bojszowy z dnia 14 marca 2016r. w sprawie 
zmian w budżecie na 2016r 

4. Projekt uchwały Nr XVI/100/2016 Rady Gminy Bojszowy z dnia 14 marca 2016r. w sprawie 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
 

Projekty uchwał przestawił Wójt Henryk Utrata. Uchwały zostały omówione i pozytywnie zaopiniowane 
na Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy. W uchwale w sprawie zmian w budżecie rozdysponowane są 
wolne środki w kwocie 353 481,49zł, które pojawiły się po zbilansowaniu roku 2015. Nadwyżka 
środków pieniężnych na rachunku budżetu Gminy wynika z zaciągniętego kredytu w roku ubiegłym i z 
obligacji. Kwota ta jest przychodem do budżetu i może zostać przeznaczona na wydatki inwestycyjne, 
majątkowe. Zwiększenie wydatków budżetowych nastąpiło w pozycjach klasyfikacji budżetowej: 

 dz. 600 Transport i łączność rozdz. 60016 – wydatki majątkowe w kwocie 246 732,29zł na 
wykup gruntów na ul. Korzenickiej – wypłacenie odszkodowań oraz dodatkowe prace na tej 
ulicy. W sumie wydatki w tej pozycji to: 1 011 832,29zł 

 dz. 801 Oświata i wychowanie rozdz. 80104 Przedszkole – wydatki majątkowe w kwocie 
67.000,00zł na roboty dodatkowe w Przedszkolu (36 900,00zł) oraz na meble do części 
administracyjnej. W sumie na budowę przedszkola w tym roku wydamy 1 108 164,00zł.  

 dz. 852 Pomoc społeczna rozdz. 85219 Ośrodki Pomocy społecznej – wydatki majątkowe 
w kwocie 29 100,00zł na wymianę pieca w pomieszczeniu świetlicy GOPS w Jedlinie 

 dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego rozdz. 92116 Biblioteki – wydatki 
majątkowe w kwocie 10.649,20zł na zakończenie modernizacji Biblioteki – zakup mebli do 
części biurowej. W sumie koszt modernizacji biblioteki w tym roku to: 579 149,20zł 

Po zmianach w budżecie łączna kwota wydatków z budżetu zaplanowana na 2016 rok to 
27 397 755,37zł. 
Załącznik nr 2 to zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu Gminy, które się 
zmieniły dla Biblioteki w Bojszowach.  
Zgodnie z WPF-em wskaźnik nadwyżki operacyjnej za 2015 wyniósł 9,44%, natomiast wskaźnik 
możliwości kredytowych to 3,81%, a Wskaźnik planowanej łącznej kwoty spłaty zobowiązań to 2,67%.  
 

Uwagi radnych: 
 

Radny Andrzej Rokowski: Płatności związane z Biblioteką i ul. Korzenicką są już uregulowane, czyli 
zostało tylko Przedszkole do zapłacenia, ponieważ czekamy na dofinansowanie? 
Wójt: Zwiększamy plany, ponieważ pojawiły się nowe pozycje tj. wykup gruntów pod ulicę oraz meble 
dla Biblioteki, które są zleceniami dodatkowymi.  
 

Ad. 5 Przyjęcie uchwał. 
 

Przyjęcie uchwał: 
 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
 

1. Uchwała Nr XVI/97/2016 Rady Gminy Bojszowy z dnia 14 marca 2016r. w sprawie przyjęcia 
programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Bojszowy 

 

12 głosów – za (J. Gwóźdź) 
 1 głos - przeciw  
 2 głosy - wstrzymujące się  
 

2. Uchwała Nr XVI/98/2016 Rady Gminy Bojszowy z dnia 14 marca 2016r. w sprawie zmiany 
uchwały Nr XV/84/2012 Rady Gminy Bojszowy z dnia 29 maja 2012r. w sprawie nadania 
statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Bojszowach 
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15 głosów – za 
 0 głosów - przeciw  
 0 głosów - wstrzymujących się  
 

3. Uchwała Nr XVI/99/2016 Rady Gminy Bojszowy z dnia 14 marca 2016r. w sprawie zmian w 
budżecie na 2016r 

 
15 głosów – za 
 0 głosów - przeciw  
 0 głosów - wstrzymujących się  
 

4. Uchwała Nr XVI/100/2016 Rady Gminy Bojszowy z dnia 14 marca 2016r. w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej 

 
15 głosów – za 
 0 głosów - przeciw  
 0 głosów - wstrzymujących się  
 

Ad. 6 Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 
 
Przewodniczący Marek Kumor:  

1. Przedstawił sprawozdanie z prac w okresie międzysesyjnym: 

 28.01.2016r. - otwarcie sali wykładowej - pracowni gastronomicznej w Powiatowym 
Zespole Szkół w Bieruniu 

 8.02.2016r. - wystawa "Piękno codzienności - rutyna afirmacji" Magdaleny Piekorz w 
Starostwie Powiatowym w Bieruniu  

 20.02.2016r. - otwarcie zespołu Żłobkowo-Przedszkolnego w Bojszowach 

 27.02.2016r. - otwarcie Gminnej Biblioteki Publicznej w Bojszowach 

 udział w pracach Komisji stałych 

 podziękowanie za udział w zebraniach zdawczo-wyborczych jednostek OSP z naszej 
Gminy. Gratulacje dla Radnych, którzy zostali wybrani na członków zarządów 

 gratulacje dla Pawła Kłyka, pracownika UG Bojszowy, który reprezentował Radę Gminy i 
zwyciężył w turnieju squash o Puchar Przewodniczącego Rady Miasta Imielin w dniu 
5 marca 2016r. 

 gratulacje dla reprezentacji Rady Gminy: Stanisława Bieli, Romana Horsta, Henryka 
Kostyry i Andrzeja Rokowskiego, którzy reprezentowali Gminę w turnieju skata o Puchar 
Przewodniczącego Rady miasta Chełm Śląski w dniu 5 marca 2016r. 

 zaproszenie do udziału w turnieju Piłki Nożnej o Puchar Przewodniczącej Rady Miasta 
Lędziny w dniu 23 kwietnia, chęć udziału zgłaszać do 31.03.2016r. 

2. Pisma, które wpłynęły do Biura Rady: 

 Starosta Bieruńsko-Lędziński zaprasza w dniu 31.03.2016r. na rozdanie nagrody Clemens 
Pro Arte (Grzegorz Kapołka), Clemens Pro Cultura (Klub Plastyka Kontrast) 

 19.03.2016r. o godz. 10
00

 - dzień skupienia dla samorządowców w kościele św. Marii 
Magdaleny w Tychach  

 Wojewody Śląskiego przypominające o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych za 
rok 2015 do końca kwietnia  

 Uchwała Urzędu Gminy Lyski w sprawie utworzenia niezależnego Śląskiego Centrum 
Onkologii w Gliwicach - KZPSOiK 

 uchwała Rady Gminy Kobiór w sprawie poparcia naszego stanowiska w sprawie 
negatywnego stanowiska wobec planów budowy kopalni Studzienice. Gmina Pszczyna 
również poprała nasze stanowisko. 

 stanowisko Rady Miejskiej w Lędzinach w sprawie budowy drogi ekspresowej S1 – KGK 

 stanowisko Rady Miejskiej w Bieruniu w sprawie budowy drogi ekspresowej S1 - KGK 

 apel Rady Miejskiej w Andrychowie w sprawie przyśpieszenia działań prowadzących do 
rozpoczęcia budowy Beskidzkiej Drogi Integracyjnej - KGK 

 Wójta Gminy Bojszowy w sprawie wieloletniego play rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych w Gminie Bojszowy na lata 2014 - 2016 

 Wójta Gminy Bojszowy w sprawie wieloletniego play rozwoju i modernizacji urządzeń 
kanalizacyjnych w Gminie Bojszowy na lata 2014 - 2019 

 

Wójt: 
1. Program 500plus - informacje dotyczące przyjmowania wniosków znajdują się na stronie 

internetowej. Informacja zostanie podana również w kościołach. W dniu 1 kwietnia będą dwa 
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miejsca do składania wniosków: GOPS oraz Urząd Gminy. W tym celu zostaną powołane 
zespoły, które będą miały upoważnienia i specjalne uprawnienia. Czas na składanie wniosków 
jest do czerwca.  

2. Trwa nabór do Przedszkoli. Wyjaśni się, ile dzieci w wieku sześciu lat, po zniesieniu 
obowiązku szkolnego, pójdzie do przedszkola zamiast do szkoły. Istotne jest ile dzieci pójdzie 
do pierwszych klas w roku szkolnym 2016/2017. Na dzień dzisiejszy do pierwszej klasy do 
Świerczyńca pójdzie 11 dzieci, tyle samo do Bojszów, a do Międzyrzecza tylko 1 dziecko. Są 
trzy obręby szkolne: Bojszowy i Jedlina, Świerczyniec i Bojszowy Nowe oraz Międzyrzecze. 
Był pomysł, żeby utworzyć tylko jeden obręb szkolny, aby móc klasy łączyć, ale zgodnie z 
ustawą o oświacie od lutego kurator musi pozytywnie zaopiniować taki ruch, a my mieliśmy 
tylko wstępną opinię. Jeśli nie ma 7 uczniów to wtedy nie można tworzyć klasy. Ta sytuacja 
dotyczy tylko jednego roku, który jest przejściowy. W Międzyrzeczu nie powstanie klasa, a w 
innych szkołach będzie mniej pierwszych klas i trzeba będzie zwalniać nauczycieli. Zmniejszy 
się dotacja, bo na przedszkolaka to 1370 zł, a na pierwszoklasistę 6 tys. zł. Namawiamy 
sześciolatki by szły do szkoły, ponieważ mamy bardzo dobre warunki nauki dla nich.  
Od przyszłego roku będzie obowiązek przyjmowania trzylatków do przedszkoli. Już teraz, gdy 
sześciolatki zostają w przedszkolu to brakuje miejsc dla czterolatków. Prawdopodobnie 
sześciolatki będą chodziły do przedszkola zorganizowanego w hali sportowej lub w szkołach. 
Innymi pomieszczeniami Gmina nie dysponuje. Jeśli nie powstanie klasa to dzieci będą 
dowożone do innych szkół. Ma się zmienić program nauczania i etapy nauczania na 
poszczególnych etapach kształcenia.  

3. Zarządzeniem Wójta został powołany zespół do opracowania projektu Strategii rozwoju gminy 
Bojszowy na lata 2016-2026 z uwzględnieniem zasad prowadzenia polityki rozwoju. 
Dotychczasowa strategia skończyła się w ubiegłym roku, a jest ona istotna dla Gminy, często 
korzysta się z niego i instytucje finansujące projekty żądają tego dokumentu. Strategia będzie 
poddawana konsultacji, Radni będą mogli się wypowiedzieć na jej temat i będą mieć wpływ na 
jej kształt. Na końcu zostanie ona przyjęta uchwałą Rady Gminy.  

4. Planowane jest opracowanie Gminnego programu rewitalizacji, który pozwoli wyłonić obszary 
wymagające rewitalizacji, ale muszą spełniać odpowiednie wymogi. Będziemy się starać o 
środki na opracowanie tego programu, a później będziemy się starać o środki na rewitalizację. 

5. Poddziałanie 12.1.1 - Infrastruktura wychowania przedszkolnego - ZIT – to program na 
rozbudowę przedszkola, z którego chcemy uzyskać 4 mln zł. Do końca grudnia była ocena 
formalna, teraz do końca lutego miała być ocena merytoryczna, a od marca mają być 
podpisywane umowy. Nie ma jeszcze wyników oceny merytorycznej i czekamy na decyzje.  

6. Utrzymanie terenów zielonych w miejscach publicznych - wygrało Gminne Przedsiębiorstwo 
Komunalne w Bojszowach, które złożyło najniższą ofertę. 

7. Remonty cząstkowe dróg - wykonawca to „BIO-EKOS”. Od dzisiaj zaczęły się remonty dróg.  
8. Utrzymanie boisk sportowych - zostały złożone cztery oferty, jesteśmy w trakcie otwierania i 

wybierania najkorzystniejszej oferty.  
9. Poddziałanie 11.1.1 - Wzrost upowszechniania wysokiej jakości edukacji przedszkolnej - ZIT - 

program ten został rozstrzygnięty i dostaliśmy 400 tys. zł na upowszechnianie edukacji 
przedszkolnej. Środki te przeznaczone są na dodatkowe zajęcia i wyposażenie dla 
przedszkolaków. Również dostaliśmy dodatkowe 40 tys. zł z programu MALUCH na 
funkcjonowanie Żłobka. Obniżą one koszty jego funkcjonowania, do którego Gmina dopłaca 
do każdego dziecka 600zł, natomiast rodzice płacą 400zł (wg kalkulacji na 20 dzieci). 

10. Termomodernizacja budynków OSP - w ZITach mamy zaplanowane 800 tys. zł. na 
termomodernizację. Chcieliśmy remontować budynek OSP w Bojszowach Nowych, był 
zrobiony audyt, ale ze względu na udział podmiotu prywatnego, który dzierżawi częściowo 
budynek, nie możemy sięgać po te środki. Wykonywany jest audyt dla strażnicy w 
Bojszowach, gdzie chcemy dobudować kotłownię. Być może zostaną środki dla OSP w 
Międzyrzeczu i chcemy tam wykonać audyt. 

11. Rozbudowa oczyszczalni ścieków - rusza program Rozwoju Obszarów Wiejskich na 
rozbudowę kanalizacji i budowę oczyszczalni. Rozbudowa oczyszczalni w Bojszowach jest 
wyszacowana na 7 mln zł, a z tego programu można uzyskać maksymalnie 2 mln zł. Nasza 
oczyszczalnia w tej chwili działa na optymalnych parametrach, a ciągle przybywa ścieków. 
Odbieramy 160 tys. m

3
 ścieków rocznie, a maksymalnie możemy 170 tys. m

3
. Z ZITów na 

oczyszczalnię ścieków i na rozbudowę kanalizacji mamy zaplanowane ok. 800 tys. zł. Trzeba 
pomyśleć nad skanalizowaniem Świerczyńca, gdzie są oczyszczalnie przyzagrodowe, a które 
niebawem trzeba będzie wymienić, bo kończy się ich trwałość. 
 

Zapytania radnych:  
 
Radny Roman Horst: 
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 23 kwietnia odbędzie się wojewódzki finał wiedzy pożarniczej, natomiast Gminny finał będzie 
w dniu 18 marca na hali sportowej w Świerczyńcu 

 czy jest zgoda na zawieszenie przy ul. Bojszowskiej w Jedlinie baneru reklamującego usługi w 
zakresie przeglądów technicznych pojazdów samochodowych w Woli?  

 dlaczego plastikowe worki na odpady segregowane są węższe i krótsze od tych, które do tej 
pory były rozdawane? 

 co dalej z nadbudową i poszerzeniem obwałowań Wisły w Jedlinie? Firma ze Szczecina 
rozpoczęła prace, ale później została wybrana inna firma, która nie wykonała dalszych prac. 
Czy Gmina interweniowała w tej sprawie, ponieważ mieszkańcy chcą zwrócić się z tą sprawą 
do prokuratury, wojewody śląskiego i do NIK. Martwią się o swoje bezpieczeństwo. 

 co dalej z budową drogi ekspresowej S1? Czy zostanie wykonana droga od węzła Kosztowy 
do węzła w Bielsku-Białej? Obawy, ponieważ są plany innej drogi - Via Carpatia.  

 Ministerstwo Finansów opublikowało ranking Gmin w oparciu o przeliczenie dochodów 
podatkowych na jednego mieszkańca. Gmina Bojszowy zajmuje 463 miejsce w Polsce przy 
dochodach 1 506,34zł, sąsiednie Gminy mają lepsze pozycje. Co spowodowało spadek 
naszej Gminy w tym rankingu? Czy miała na to wpływ opłata eksploatacyjna? Czy dochody 
zwiększyły się razem ze wzrostem liczby mieszkańców? 

 martwi zły stan dachu na budynku gospodarczym koło przedszkola w Jedlinie. Radny 
zaproponował by naprawić ten dach i postarać się o wpis tego budynku wraz z przedszkolem 
do rejestru zabytków. Zwrócił się z prośbą by prześwietlić drzewa i krzewy w obejściu tych 
budynków.  

 
Radny Janusz Gwóźdź: 

 w Gminie były prowadzone konsultacje w sprawie mapy zagrożeń, także temat ten był na 
zebraniach w OSP, ale nie było żadnych informacji o ich prowadzeniu. Prośba na przyszłość, 
by informować o takich konsultacjach, bo jest to istotne dla mieszkańców. 

 wniosek by ulicę Korzenicką zrobić wzorcową pod względem załączania i wyłączania lamp, bo 
nadal nie jest dobrze. Prawidłowo oświetlenie się wyłącza, ale za wcześnie jest załączane. 

 
Radny Krzysztof Komandera: 

 kiedy zostaną wykonane prace związane z wycinką drzew na ulicy Skrajnej i Krętej? 

 prośba by prace związane z łataniem dziur były solidnie wykonane 

 dlaczego Radni zostali pominięci w życzeniach Wielkanocnych opublikowanych w Rodni? 
 

Radny Paweł Kumor zapytał na jakim etapie jest wykonywanie progu spowalniającego na ulicy 
Międzyrzecznej w Międzyrzeczu.  
 
Radny Stanisław Biela: 

 czy środki na program 500plus będą dochodem do budżetu i co miesiąc trzeba będzie 
zmieniać uchwałę budżetową?  

 czy jest duże zainteresowanie przyjęciem do pracy w GOPSie na stanowisko związane z 
obsługą tego programu? 

 przyzagrodowe oczyszczalnie ścieków w Świerczyńcu już się zużywają i mieszkańcy muszą 
pamiętać, że za własne środki należy kupić nowe lub zainstalować szamba, które muszą być 
wywożone raz w roku. Niestety w części Świerczyńca nie ma kanalizacji, aby się do niej 
podłączyć. Co z pomysłem by sieć była skierowana od Tychów?  

 w umowach związanych z opłatą za Żłobek jest mowa o comiesięcznej opłacie za pobyt 
dziecka. Czy za miesiąc wolny też trzeba płacić i czy może być on zwolniony z opłaty? 

 co dalej z budową kopalni przez firmę Studzienice, ponieważ pojawia się wiele artykułów na 
ten temat i krytyka, dlaczego nie chcemy kopalni? Jakie stanowisko jest Gminy Miedźna? 

 kto będzie wchodził w skład zespołu (pracownicy Urzędu, firma) w sprawie opracowania 
strategii rozwoju Gminy oraz jaki jest koszt jej przygotowania?  

 
Ad. 7 Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

 
Baner reklamowy – jest on powieszony przy drodze powiatowej i zgodę musiał wydać Powiatowy 
Zarząd Dróg w Bieruniu. Sprawdzimy, czy jest zgoda. 
Worki na plastik – worki rozdawane w ostatnim czasie były niewłaściwe i firma dostała pismo w tej 
sprawie. Odbyło się również spotkanie z MASTEREM i SITĄ dotyczące worków. Od kwietnia mają być 
już właściwe. W Urzędzie wydajemy odpowiednie worki.  
Obwałowania – na jednej z Komisji był ten temat poruszany. Wysłaliśmy pismo do Śląskiego Zarządu 
Melioracji i Urządzeń Wodnych. Po powodzi były wykonane najważniejsze prace, ale potrzebne są 
dalsze. Będziemy przypominać o tej sprawie. 
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Budowa S1 – trwa procedura wydania decyzji środowiskowej, która powinna być wydana w czerwcu 
bądź w lipcu, jeśli ktoś nie oprotestuje lub nie włączy się jakaś nowa strona. Po jej wydaniu inwestycja 
może być dalej załatwiana. Decyzja środowiskowa to podstawa do wydania pozwolenia na budowę. 
Droga ta jest w Narodowej Strategii Rozwoju Dróg, więc powinna ona powstać.  
Dochody podatkowe – Gmina jest na 435 pozycji i wpływ na tę pozycję ma brak opłaty 
eksploatacyjnej. Natomiast mamy lepszą pozycję pod względem dochodów do budżetu na 
mieszkańca, pod względem wartości inwestycji. Większa ilość mieszkańców ma wpływ na budżet, bo 
jest większy dochód z PITów, a część nie podaje miejsce zamieszkania w Bojszowach, na czym 
tracimy. 
Budynek w Jedlinie – budynek Przedszkola jest zrobiony, sprawdzimy stan budynku gospodarczego. 
Konsultacje o mapie zagrożeń – wysłaliśmy smsy o konsultacjach i zaprosiliśmy do udziału 
organizacje. Na stronie internetowej powinna być informacja. Policji zależało na organizacjach z 
terenu Bojszów. Później chciano spotkać się z mieszkańcami i zostało to połączone z zebraniami w 
OSP, bo w tym czasie one były. Swoje uwagi zawsze można zgłosić przez stronę internetową.  
Oświetlenie – na ulicy Stalmacha, Gaikowej czy Pancerniaków dobrze się wyłącza oświetlenie. Nad 
załączaniem jeszcze popracujemy.  
Wycinka drzew –zlecimy pracownikom gospodarczym prześwietlenie gałęzi.  
Remonty cząstkowe dróg – prace będą sprawdzane. Tam gdzie nie ma podbudowy drogi nie można 
kłaść asfaltu, tym bardziej nie będzie wykonywana podbudowa na ulicach z kamienia czy łupku.  
Życzenia świąteczne – od lat życzenia są podpisywane przez Wójta i Przewodniczącego Rady 
Gminy, który ją reprezentuje.  
Ulica Międzyrzeczna – projekt organizacji ruchu dla ulicy Międzyrzecznej jest w trakcie załatwiania.  
Środki z programu 500plus – jest to dotacja wprowadzana i rozdzielana Zarządzeniem Wójta. Ma 
wpływ na wskaźnik potrzeb oraz na nadwyżkę operacyjną. 
Praca w GOPS – zainteresowanie pracą jest duże, także w nowo oddanych budynkach Biblioteki, 
Przedszkola czy Żłobka. O naborach decydują kierownicy jednostek, a program 500plus chcemy 
obsługiwać obecnymi pracownikami.  
Oczyszczalnie przyzagrodowe – one już się zamortyzowały i kiedy nie spełniają swojej funkcji to 
mieszkańcy muszą kupić nowe oczyszczalnie we własnym zakresie lub zmienić na szamba, które raz 
do roku muszą zostać opróżnione. Likwidację oczyszczalni należy zgłosić do Gminy, ponieważ były 
podpisane umowy w sprawie ich przekazania. Planujemy rozbudować oczyszczalnię i skanalizować 
resztę Świerczyńca. Być może część kanalizacji zostanie podłączona do Tychów.  
Opłata za żłobek – opłata jest za cały rok, ponieważ pracownicy są zatrudnieni cały rok. Jeśli dziecko 
nie chodzi to rodzice nie ponoszą opłaty za wyżywienie.  
Strategia rozwoju Gminy – do opracowania strategii powołani są pracownicy Urzędu, kierownicy 
jednostek lub osoby merytoryczne. Będą przeprowadzane konsultacje z mieszkańcami. Brane są pod 
uwagę programy GOPSu i oświata.  
Budowa kopalni – jest bardzo duże zainteresowanie mediów budową kopalni. Wiele artykułów jest 
na ten temat, a dziś jest program w telewizji. Dzienniki dziwią się, dlaczego nie chcemy, jeśli to nam 
dostarczy dużych dochodów. Odmówiłem udziału w programie, ponieważ jesteśmy stroną w 
procedurze związanej z budową kopalni. Jest już wszczęta procedura, ponieważ firma złożyła wniosek 
o zmianę studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz wniosek o 
zmianę studium i miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Wnioski są niekompletne, 
ponieważ brakuje programu zagospodarowania złoża oraz nie ma raportu oddziaływania na 
środowisko. Gdy to zostanie dostarczone to procedura ruszy dalej0,. Stanowisko firmy się zmienia, 
ponieważ nie ma być obszaru wydobywczego takiego jak złoże tylko pod terenami niezabudowanymi 
(bez Świerczyńca, Korzenickiej i Ruchu Oporu). Szukają innej lokalizacji siedziby. Spółka roznosi 
ulotki informacyjne dla mieszkańców. 
 
Ad. 8 Zakończenie sesji. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy Marek Kumor formułą „Zamykam sesję Rady Gminy 
Bojszowy" zakończył obrady sesji. 
 
Protokołowała: A. Kapias 
Bojszowy, dnia 14.03.2016r. 


